



ဟင်္ကီဖီသုတ်တဖၣ် ဘၣ်ဘၣ်ဘၢဘၢပူဖျးလၢတၢ်ဘၣ်ယိၣ်

တၢ်သံကွၢ်လၢ ပုၤညီၣ်န့ၢ်သံကွၢ်အီၤတဖၣ်

မ့ၢ်ပကီၢ်တဖၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်ဘၣ်ဘၢလၢအဂ့ၢ်ကစီၣ်ဒါ.

မ့ၢ်, အိၣ်ဝဲလီၤ. နီၣ်တၢ်ယုၤထံၣ်သ့ၣ်ညါတၢ်တဖၣ်ဟ်ဖျါဝဲအသိး, ကွီၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်လီၤလၢအဘၣ်အဘၢဂ့ၢ်ကတၢ်လၢကွီၣ်ဖိအဂီၢ်န့ၢ်လီၤ. ဝဲကီၢ်အမဲရဲကအပူၤအံၤ ကွီၣ်အိၣ်ဝဲအါန့ၢ် ၅၀ ကကွၢ်ဂၤဒီး တၢ်တဘၣ်တနီၤအခွဲးအယၢ်တဖၣ်ဟဲကဲထီၣ်အသးလၢကွီၣ်ပူၤယုၤဒီးတၢ်သံတၢ်ပုၤန့ၢ် အိၣ်ဒၣ်ထဲလၢကွီၣ် ၂ ကကွၢ်ဂၤအကျါ တဂၤန့ၢ်လီၤ. စ့ၣ်ဖိလ်ပဒိၣ်ကွီၣ် ဟ်လီၤအသးကျၢမ့ၢ်စုၤလၢ ဒုးအိၣ်ထီၣ်ကွီၣ်တၢ်လီၤတၢ်ကျဲတတီၤလၢ အအိၣ်ပျဲဒီးတၢ်ဘၣ်ဘၢအဂ့ၢ် လၢပပုၤကွီၣ်ဖိတဖၣ်အဂီၢ် ဒ်သိးကမၤလိတၢ်ဒီး ကဒိၣ်ထီၣ် လဲထီၣ်လဲထီအဂီၢ်န့ၢ်လီၤ.

ကွီၣ်ခဲလၢ်အပူၤ မ့ၢ်အအိၣ်ဒီး ဂ့ၢ်ဂီၢ်အုၤတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲသ့ၣ်တဖၣ်ဒါ.

မ့ၢ်, အိၣ်ဝဲလီၤ. ကွီၣ်တဖျါစ့ၣ်စ့ၣ်အပူၤအိၣ်ဒီး တၢ်ဘၣ်ဘၢတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲ- တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အီၤလီၤလီၤဆီဆီလၢ ကွီၣ်အဂီၢ်- လၢတၢ်ကွၢ်သမံသမိးကွၢ်အီၤဒီး မၤဂ့ၢ်ထီၣ်အီၤကိးန့ၢ်ဒီးဝဲကွီၣ်ထီၣ်အဆၢကတီၢ်န့ၢ်လီၤ. ကွီၣ်ပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါတဖၣ် ဒီး ကွီၣ်ဂီၢ်ရၣ် ဘၣ်ဘၢဒီးတၢ်ပၤဆုၤဂ့ၢ်ဂီၢ်အုၤ (Security and Emergency Management) ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်တၢ်ပိၣ်သကိးစ့ၢ်ကိးတၢ်ဂ့ၢ်ဘၣ်ပး ကွီၣ်တဖျါစ့ၣ်စ့ၣ်တၢ်လိၣ်ဘၣ်တဖၣ်န့ၢ်လီၤ.

တၢ်ပျဲစီၣ်န့ၢ်ကွီၣ်တဖၣ်ဆူ စ့ၣ်ဖိလ်ပဒိၣ်ကွီၣ်အပူၤဒါ.

တၢ်တဟ့ၣ်ပျဲအခွဲးဘၣ်. စ့ၣ်ဖိလ်ပဒိၣ်ကွီၣ် Board Policy 903.00 ဩယၢ်ဝဲလၢ ပုၤ တဘၣ်စီၣ်န့ၢ်တၢ်စုကဝဲလၢ ကွီၣ်တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်အပူၤဘၣ်. တၢ်ဟ့ၣ်ပျဲခွဲးယၢ်ထဲလၢ-

- ပၤကီၢ်ပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါ လၢအိၣ်ဒီးလံာ်အုၣ်သး
- ဘၣ်ဘၢပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါလၢ ဟံးန့ၢ်မူဒါဝဲ ကွီၣ်ဂီၢ်ရၣ်တဖၣ်
- ပုၤလၢအိၣ်ဒီး ပၤဆုၤကွီၣ်ခိၣ်ကျၢ်(Superintendent) အလံာ်တၢ်အုၣ်ကိးသးတဖၣ်.

ပုၤတဂၤလၢလၢ် မ့ၢ်ထီၣ်ဒါမၤကမၣ် တၢ်သိၣ်တၢ်သိအဝဲအံၤန့ၢ် တၢ်ကဟံးန့ၢ်အီၤဂ့ၢ်ဝိတုၤလီၤတီၤလီၤန့ၢ်လီၤ.

မ့ၢ်စ့ၣ်ဖိလ်ပဒိၣ်ကွီၣ် ဆီမိၣ်လၢ ကစုးကါ ဝဲသမံသမိးတၢ်(metal detectors)ဝဲ ကွီၣ်အကျဲန့ၢ်လီၤဝဲဩဖးဒိၣ်အလီၤန့ၢ်ဒါ.

တၢ်ဘၣ်ဘၢတၢ်မၤဂ့ၢ်ဝိတဖၣ် ဘၣ်တၢ် ကွၢ်ကဒါကွၢ်အီၤဒီး မၤဂ့ၢ်ထီၣ်အီၤထီၣ်ဘိန့ၢ်လီၤ. လၢတၢ်မၤလုၢ်လၢ်တဖၣ်ဒီး ဝဲဖိကဟၣ်တၢ်မၤလီၤ ဝဲထံကီၢ်ဒိဘၣ်ပုၤစုးကါဝဲအသိး. ဒီးအါန့ၢ်အန့ၢ် ပမၤသကိးတၢ်ဒီးပၤကီၢ်တဖၣ်အဖိခိၣ်, ပဆီမိၣ်ဆၢတဲာ်လၢ စုဖိၣ်ဝဲသမံသမိးကွၢ်တၢ်(Hand-held metal detection) မ့ၢ်ကျိၤကျဲအဂ့ၢ်ကတၢ်တဘီ ဒီးကဘၣ်တၢ်စုးကါအီၤလၢကွီၣ်တဖၣ်, တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်တဖၣ် ဒီး မူးတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲအပူၤအလီၤအိၣ်ဝဲအသိးန့ၢ်လီၤ.

ဝဲမ့ၢ်ဆါခီအကတီၢ် လၢတၢ်အိးထီၣ်ဝဲဩဖးဒိၣ်အမဲာ်ညါ, ဝဲဩအဂ့ၢ်အဂၤခဲလၢ်လၢကွီၣ်ပူၤတဖၣ် မ့ၢ်တၢ်သိးခးတၢ်ယၢ်အီၤစ့ၢ်ကိးဒါ.

မ့ၢ်, တၢ်သိးခးတၢ်ယၢ်အီၤလီၤ. တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်တၢ်သိၣ်တၢ်သိတခါလၢ အအိၣ်ဝဲကွီၣ်တၢ်ဘၣ်ဘၢတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲအပူၤန့ၢ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်သန့ကု, တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲဂ့ၢ်ကတၢ်နီၤ မ့ၢ်တဖျါ ကွီၣ်တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်တနီၤအပူၤ ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်ကအိၣ်ဒီး တၢ်သိၣ်တၢ်သိအတၢ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲလၢ အယံး ဒ်အလီၤအိၣ်ဝဲအဖိခိၣ်အသိးန့ၢ်လီၤ.

မှတ်ပေးရန်အတွက် လိပ်စာဖြိုထိပ်သား ဇီး ဘဉ်အိပ်ဇီး ID ဧါ.

မှတ်ပေးရန်အတွက် လိပ်စာဖြိုထိပ်သား ဇီး ဘဉ်အိပ်ဇီး ID ဧါ. MN Statute 609.305 Trespass (ခံနံနံစိထိတ်တံ ဘျာသဲစးဘဉ်ဃးတံလုာ်သုဂ်ခါပတံတံနုာ်လီၤဆူတံသုဂ်ထိပ်လၢပုၤတဟ့ၣ်ပျဲခွဲး) စံးဝဲလၢ တံနုာ်လီၤဆူတံသုဂ်ထိပ်ပုၤလၢတအိပ် ဇီးတံပတ်ဖြိုထိပ်သားန့ၣ် မှတ်ပေးမၤတံနုာ်လီၤ. [LINK](#)

ပုၤနုာ်လီၤဟးထိပ်လၢပတံတံသုဂ်ထိပ်ပုၤတဟ့ၣ် တံရဲၣ်ကျဲးပုၤဆူမၤအိၣ်လဲၣ်.

တံဘဉ်တံဘၢကျဲးကျဲးဂံၢ်တဟ့ၣ်လၢစ့ၣ်ဖိလ်ပဒိၣ်ကွဲးလၢအဂီၢ် ကဘဉ်တံကွၢ်ကဒါက့ၢ်အိၣ် ဇီး မၤဂ့ၢ်ထိပ်အိၣ်ထိတ်န့ၣ်လီၤ. တံနုာ်လီၤ ဆူကွဲးတံသုဂ်ထိပ်တဟ့ၣ်အပူၤ ဘဉ်တံမၤဂ့ၢ်ထိပ်အိၣ်ဖျိ ပုၤမၤတံဖိ, ထံးနီၣ်လိၣ်ကွဲးတံဘျီလီၤတံဂံၢ်ကိကျဲးကျဲးတဟ့ၣ်ဇီး တံထံးဂံၢ်ထံး ဘၢမၤဂ့ၢ်ထိပ်တံသုဂ်ထိပ်တဟ့ၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဘဉ်မနုၤအယိလၢ ဝဲတြီခဲလၢာ် တသီးခးတံပတ်အသးကိးဆၢကိးကတီၢ်ဇီးဘဉ်န့ၣ်လဲၣ်.

ဒ်ပတ်ဖြိုတံအသိး, စ့ၣ်ဖိလ်ပဒိၣ်ကွဲး ဂံၢ်ကျဲးစးမၤဘဉ်လိာ် ပပုၤမၤတံဖိဇီးကွဲးတဟ့ၣ် တံဘဉ်တံဘၢဇီးအတံပတ်ပုၤဖျဲး ယုာ်ဇီး တံ သးအိၣ်တံလိာ်မုာ်ခိၣ်ဆၢ ဟံၣ်ဖိယိဖိဇီးပုၤတတပုၤမၤသကိးတံတဟ့ၣ်လၢအဂ့ၢ်ကတံန့ၣ်လီၤ. ဘဉ်ဆဉ်သန့ၣ်က့, ထိတ်န့ၣ် တံဘဉ် တံဘၢမှတ်ပေးလၢအကိးဒိၣ်ကတံနီၣ်ဂံၢ်တံန့ၣ်လီၤ.

တံမၤလိတံးအဲၣ်တြီတဟ့ၣ်မှတ်ပေးတံသီးခးတံပတ်အိၣ်ဧါ.

မှတ်ပေး, တံသီးခးတံပတ်အိၣ်ဧါ.

မှတ်ပေးတံစိတဟ့ၣ်အိၣ်ဖဲ တံမၤလိတံးအဲၣ်တြီတဟ့ၣ်အပူၤဧါ.

မှတ်ပေး, အိၣ်ဝဲဒ်လီၤ.

မှတ်ပေးပုၤဘဉ်မုာ်ဘဉ်ဒါ မုာ်တံမုာ် ဘဉ်ဘၢပုၤဘဉ်မုာ်ဘဉ်ဒါတဟ့ၣ် မၤတံလၢ ပကွဲးပုၤဧါ.

မှတ်ပေး, ပအိၣ်ဇီး စ့ၣ်ဖိလ်ပဒိၣ်ကွဲး ကွဲးဘဉ်ဘၢပုၤဘဉ်မုာ်ဘဉ်ဒါ(Saint Paul Police School Resource Officers (SROs)) ၈ ၈ လၢအမၤယုာ်မၤသကိးတံးဇီး စ့ၣ်ဖိလ်ပဒိၣ်ကွဲးတဟ့ၣ်န့ၣ်လီၤ. ပကွဲးပုၤဘဉ်မုာ်ဘဉ်ဒါတနီၣ်တံဟ့ၣ်လီၤအဲၣ်သ့ၣ်မုာ်ဒါလၢဘဉ်မၤတံဖဲကွဲး တနီၣ်အပူၤ, ဇီးအိၣ်ကတံသးလၢစံးဆၢတံသံကွၢ်တဟ့ၣ်လၢ ကွဲးကီၢ်ရဲၣ်တံရဲၣ်တံကျဲးဒိၣ်တခါညါအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. စ့ၣ်ဖိလ်ပဒိၣ်ကွဲး အိၣ်စ့ၣ် ကိးဇီး ဘဉ်ဘၢပုၤမၤတံဖိတဟ့ၣ်လၢ အမၤစၢတံလၢကွဲးတဟ့ၣ်အပူၤ, လၢကွဲးဘးစံးတဟ့ၣ်ဖိခိၣ်, ဇီး ကွဲးကီၢ်ရဲၣ်တံဟ့ၣ်တံကလုာ်အလီၢ် န့ၣ်လီၤ.

မှတ်ပေးသုဂ်တဟ့ၣ်အိၣ်ဇီး ဘဉ်ဘၢ ဘဉ်ဒိၣ်အိၣ်ခဲမရၢ်တဟ့ၣ်ဧါ.

မှတ်ပေး, အိၣ်ဝဲဒ်လီၤ. တံဘဉ်တံဘၢ ဘဉ်ဒိၣ်အိၣ်ခဲမရၢ်လၢကွၢ်ယုာ်ကွၢ်စ့ၣ်တံတဟ့ၣ် ဘဉ်တံစုးကါအိၣ်လၢ ကွဲးကီၢ်ရဲၣ်တံလီၢ်အိၣ်တံအပူၤ ဇီးတံကွၢ်ဟ့ၣ်ကွၢ်စ့ၣ်စိစိကွဲးတဟ့ၣ်လၢလီၢ်အယံးစ့ၣ်ကိးန့ၣ်လီၤ. စ့ၣ်ဖိလ်ပဒိၣ်ကွဲး ဆဲးမၤအိၣ်ထိတ်ခဲမရၢ်တဟ့ၣ်ဇီးမၤဂ့ၢ်ဒိၣ်ထိတ်ခဲမရၢ်အတံ တံဖံးတံမၤကျဲးကျဲးတဟ့ၣ်န့ၣ်လီၤ.

မှတ်ပေးတဟ့ၣ်အိၣ်ဇီးတံဂဲလိသးလၢ drill(ဒ်ဂံၢ်ဂီၢ်အုတံကဲထိတ်သးနီၣ်ကီၢ်အသိး)တဟ့ၣ်အဂီၢ်ဧါ. ဇီးလၢတံအံးအယိ ကွဲးပုၤမၤတံ ဖိဇီးကွဲးတဟ့ၣ်ကသုၣ်ညါပတ် စၢတံလၢ ကဘဉ်မၤတံမနုၤတဟ့ၣ် ဖဲ ပုၤဟဲနုာ်ရဲၣ်သုကွဲးပုၤအခါ မုာ်တံ ပုၤဟဲနုာ်လီၤခးတံအခါန့ၣ် လီၤ. တံမၤလိသးဒ်အံးတဟ့ၣ်အိၣ်ပုၤဘျီလဲၣ်.

အိၣ်လီၤ. တံပတ်ပနီၣ်ဝဲဒ်လီၤ စ့ၣ်ဖိလ်ပဒိၣ်ကွဲးလၢ ကဘဉ်မၤလိသး ဒ်ဂံၢ်ဂီၢ်အုတံကဲထိတ်အသးနီၣ်ကီၢ်အသိး တနံၣ်တံပုၤအစ့ၢ်က တံယံးဘျီလီၤ. ကွဲးတဟ့ၣ်စ့ၣ်စ့ၣ်အိၣ်စ့ၣ်ကိးတံပတ်ပနီၣ်လၢ ကွဲးတဟ့ၣ် ကဘဉ်မၤလိသးဒ်ဂံၢ်ဂီၢ်အုမုာ်အုအိၣ်တံနီၣ်ကီၢ်အသိးအစ့ၢ်က တံ တနံၣ်တံပုၤယံးဘျီ ဇီး ဒ်ကလံးမုာ်လီၤအသိးတနံၣ်တံပုၤတဘျီန့ၣ်လီၤ. တံမၤလိသးကိးဘျီဇီးဘဉ်တံရဲၣ်လီၤကျဲးလီၤအိၣ်ဖျိ ကွဲး ပုၤ ဟဲဆူတံ/ကွဲးခိၣ်တဟ့ၣ် ဇီးဘဉ်တံပတ်ဖြို, မၤနီၣ်မၤယါ ဇီးသမံသမိးကွၢ်က့ၢ်အိၣ်ဖျိ Security and Emergency Management ပုၤမၤတံဖိန့ၣ်လီၤ.

ဖဲတၢ်ဂၤလိသးလၢ **drill** အခါ တၢ်ဖျၢၣ်ကိဖိတဖၣ်တၢ်သိၣ်လိအဝဲသ့ၣ်လၢတၢ်မနုၤတဖၣ်လဲၣ်.

တၢ်ကစီၣ်အကါဒိၣ်မ့ၢ် ပှၤဘၣ်အိၣ်ဘျၣ်ဘျၣ်ဘျၣ်ဘျၣ်ဘျၣ် ဒီး လူၤပိၣ်မၤထွဲတၢ် နီၤအဝဲသ့ၣ်သရၣ်/မ့ၢ်တဖၣ်ဟ့ၣ်တၢ်ကလုၢ်အသိးန့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤအကျိၤအကွၢ်ပၣ်ယုၣ် တၢ်သိးခးတၢ်တၢ်ဖးပဲတြိ ဒီး ကျဲန့ၣ်လိပဲတြိတဖၣ်, ထုးလိပဲတြိယၣ်ဘျးသဖၢတဖၣ်, ဒီး သုးပၣ်ကွၢ် ကိဖိတဖၣ်ဆူဒးလၢပှၤထံၣ်အိၤတသ့တညီအလီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ကိဖိဒီးမိၢ်ပၢ်တဖၣ် မ့ၢ်လိၣ်ဘၣ်တၢ်မၤစၢၤ လၢကမၤလိၤမၢ်ကွၢ်သးတၢ်တၢ်ဘၣ်ခီဖျိ တၢ်ကဲထီၣ်သးန့ၣ် မ့ၢ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲအိၣ်တခါခါမိၢ်. မ့ၢ်, အိၣ်ဝဲလီၤ. Crisis Response ကရူၢ်တဖၣ် ဒီးန့ၢ်တၢ်သိၣ်လိလိလိဆီဆီ ဒီး အိၣ်ကတၢ်ကတီၤပၢ်အသးကိးန့ၣ်ရဲၣ်ကိးဆၢက တီၢ်ဒီးန့ၣ်လီၤ. ကိပှၤဂ့ၢ်ဝီမူဒါခိၣ်ဒီး ပှၤဟ့ၣ်ကူၣ်ဟ့ၣ်ဖးတၢ်တဖၣ် ကမၤစၢၤပှၤလၢလိၣ်ဘၣ်တၢ်မၤစၢၤ မ့တမ့ၢ် ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤဟ့ၣ်လီၤတၢ် ရဲၣ်တၢ်ကျဲခီဖျိ ပှၤတတၢ်ကရၢကရိလၢမၤသကိးတၢ်ဒီးကိဖိတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ယမ့ၢ်အဲၣ်ဒီးသ့ၣ်ညါအါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဘၣ်ယး စ့ၣ်ဖိလ်ပဒိၣ်ကိတၢ်ပူၤဖျးလၢတၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဒီးတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂ့ၢ်အကျိၤန့ၣ် ယလဲၤမၤ န့ၢ်အိၤသ့ဖဲလဲၣ်.

<http://spps.org/safety>